



PRODUKTSICHERHEITSINFORMATION
gemäß Verordnung (EU) 2023/ 988 (General Product Safety Regulation – GPSR)
NOHRD SlimBeam – Seilzugapparat für funktionelles Krafttraining

Dokumentennummer	PSI-2026-SLB-001
Ausgabedatum	22.07.2026
Version	1.0
Ersteller	WATERROWER NOHRD GmbH, Nordhorn

1. Produktidentifikation

Produktname	NOHRD SlimBeam
Produkttyp	Wandmontierter Seilzugapparat mit integriertem Gewichtsblock (funktionelles Krafttraining)
Holzvarianten	Eiche, Vintage, Kirsche, Nussbaum, Club, Shadow
Hersteller	WATERROWER NOHRD GmbH
Anschrift	Otto-Hahn-Straße 75, 48529 Nordhorn, Deutschland
Kontakt	E-Mail: info@nohrd.com · Web: www.nohrd.com
Herstellungsort	Deutschland (eigene Manufaktur)

Hinweis: Artikel-, Chargin- oder Seriennummer sind zusätzlich auf dem Typenschild am Gerät sowie auf der Verpackung angegeben und im Reklamations- bzw. Rückruffall stets mit anzugeben.

2. Technische Daten

Maße (H x B x T)	215 cm x 40 cm x 20 cm
Wandabstand	10 cm (Montage erfordert Bohrlöcher Ø 10 mm, Tiefe ≥ 70 mm)
Bodenplatte	Ø 44 cm
Gesamtgewicht	ca. 120 kg
Gewichtsblock	14 x 5 kg gummierte Gewichtsplatten + 1 x 5 kg Führungs-/Mitnehmergewicht
Effektive Zuglast	max. 12,5 kg (einseitiger Zug) / max. 25,0 kg (beidseitiger Zug), abhängig von der Übersetzung
Übersetzung	Standard 3:1, optional umrüstbar auf 2:1 oder 1:1 (Zugseiltausch)
Werkstoffe	Massivholz / Echtholzfurnier bzw. HPL (High Pressure Laminate), Metall (Stahlrohre, Beschläge), Kunststoff
Lieferumfang	Grundgerät, Klimmzugstange inkl. Adapter und Zugseil
Verpackungseinheiten	4 Pakete



3. Bestimmungsgemäße Verwendung

Der NOHRD SlimBeam ist ein Seilzuggerät für das funktionelle Krafttraining im privaten Wohnbereich, in Physiotherapie-Praxen sowie in Fitnessstudios. Er ermöglicht Zug-, Druck- und Rotationsübungen sowie ein- und beidarmiges Training für Arme, Schultern, Rücken, Brust und Rumpf.

Das Gerät ist ausschließlich zur festen Wandmontage durch fachkundige Personen und für die private bzw. gewerbliche Nutzung durch Erwachsene und Jugendliche unter Aufsicht vorgesehen. Jede andere Verwendung gilt als nicht bestimmungsgemäß.

4. Sicherheitshinweise und Warnungen

- Das Gerät darf ausschließlich fest und fachgerecht an einer tragfähigen Wand montiert werden. Vor der Montage ist die Eignung des Untergrunds (Tragfähigkeit, Leitungsfreiheit) durch fachkundiges Personal zu prüfen.
- Vor jeder Nutzung sind Schrauben, Seile und Befestigungen auf festen Sitz zu prüfen; Holzverbindungen können sich durch Nutzung und Umwelteinflüsse (Temperatur, Feuchtigkeit) lockern und sind regelmäßig nachzuziehen.
- Der Gewichtsverstellungs-Pin muss vor jeder Übung vollständig in die Gewichte eingeführt sein. Ein nicht korrekt gesetzter Pin kann beim Zug gegen den Korpus schlagen oder das Gewicht unkontrolliert freigeben.
- Als Naturmaterial kann Holz Unregelmäßigkeiten in Farbe und Maserung sowie Splitterbildung aufweisen; dies stellt keinen Mangel dar, erfordert jedoch Vorsicht beim direkten Hautkontakt mit dem Korpus.
- Das Training mit hohen Zuglasten (bis 25 kg beidseitig) kann bei unsachgemäßer Ausführung zu Verletzungen des Bewegungsapparats führen. Eine korrekte Übungsausführung gemäß Bedienungsanleitung wird empfohlen.
- Nicht geeignet für Kinder ohne Aufsicht Erwachsener. Umlenkrollen, Seile und der bewegliche Gewichtsblock bergen Quetsch- und Einklemmgefahr.
- Maximale Gesamtbelastung (Zuglast zzgl. Körpergewicht des Nutzers am Gerät) darf nicht überschritten werden.
- Reparaturen und der Austausch von Verschleißteilen (Seile, Rollen, Griffe) dürfen nur mit Original-Ersatzteilen und gemäß Herstellervorgabe erfolgen.

5. Wartung und Instandhaltung

Eine Bedienungsanleitung liegt dem Produkt bei und ist zusätzlich unter www.nohrd.com verfügbar. Vor Erstinbetriebnahme ist die Anleitung vollständig zu lesen.

- Montage ausschließlich gemäß beiliegender Aufbauanleitung; Bohrlochtiefe mindestens 70 mm, Bohrlochdurchmesser 10 mm.
- Regelmäßige Sichtprüfung von Seilen, Umlenkrollen und Schraubverbindungen empfohlen (mindestens alle 3 Monate bei intensiver Nutzung).
- Metallführungsstangen der Gewichte mit geeignetem Spezial-Schmieröl pflegen, um Korrosion und Anhaftungen vorzubeugen.
- Bei erkennbaren Schäden (ausgefranzte Seile, lockere Beschläge, Risse im Holz) ist das Gerät bis zur fachgerechten Instandsetzung nicht weiter zu nutzen.

6. Restrisiken

Trotz sorgfältiger Konstruktion und Fertigung verbleiben folgende, nicht vollständig vermeidbare Risiken bei der Nutzung:

- Quetsch- und Klemmgefahr im Bereich des Gewichtsblocks und der Umlenkrollen.
- Verletzungsgefahr durch unsachgemäße Übungsausführung oder Überlastung des Bewegungsapparats.
- Risiko durch unzureichend befestigte Wandmontage bei nicht fachgerechter Installation.
- Splitterbildung am Holzkorpus bei starker mechanischer Beanspruchung oder Beschädigung.

7. Konformität und geltende Vorschriften

Für den NOHRD SlimBeam liegt eine gesonderte EU-Konformitätserklärung vor. Diese Produktsicherheitsinformation ergänzt die Konformitätserklärung im Hinblick auf die Anforderungen der Verordnung (EU) 2023/988 über die allgemeine Produktsicherheit und richtet sich an Verbraucherinnen und Verbraucher sowie gewerbliche Betreiber.

Anwendbare Norm(en)	DIN EN ISO 20957 (Stationäre Trainingsgeräte) – soweit einschlägig
Rechtsgrundlage	Verordnung (EU) 2023/988 (GPSR); ProdSG (Produktsicherheitsgesetz)



8. Rückverfolgbarkeit und Meldung von Sicherheitsproblemen

Verbraucherinnen und Verbraucher sowie Wirtschaftsakteure werden gebeten, sicherheitsrelevante Vorkommnisse (Unfälle, Defekte, unerwartete Risiken) unverzüglich unter den in Abschnitt 1 genannten Kontaktdaten zu melden. WATERROWER | NOHRD GmbH dokumentiert eingehende Meldungen und leitet erforderlichenfalls Korrekturmaßnahmen (Information, Rückruf, Rücknahme) gemäß Art. 9 und Art. 35–39 GPSR ein.

9. Entsorgung

Das Gerät ist am Ende seiner Lebensdauer den lokalen Vorschriften entsprechend zu entsorgen. Metallteile sind einer Metallverwertung zuzuführen; Holzbestandteile können, sofern unbehandelt bzw. nicht mit gefährlichen Beschichtungen versehen, über die Altholzentsorgung entsorgt werden. Eine Entsorgung über den Hausmüll ist nicht zulässig.

Diese Produktsicherheitsinformation ersetzt keine produktbezogene Risikobeurteilung und ist zusammen mit der Bedienungsanleitung sowie der EU-Konformitätserklärung des Produkts aufzubewahren.





PRODUCT SAFETY INFORMATION

pursuant to Regulation (EU) 2023/ 988 (General Product Safety Regulation – GPSR)

NOHRD SlimBeam – Cable Machine for Functional Strength Training

Document Number	PSI-2026-SLB-001
Issue Date	22 July 2026
Version	1.0
Prepared by	WATERROWER NOHRD GmbH, Nordhorn

1. Product Identification

Product name	NOHRD SlimBeam
Product type	Wall-mounted cable machine with integrated weight stack for functional strength training
Wood finishes	Oak, Vintage, Cherry, Walnut, Shadow, Club
Manufacturer	WATERROWER NOHRD GmbH
Address	Otto-Hahn-Straße 75, 48529 Nordhorn, Germany
Contact	E-mail: info@nohrd.com · Web: www.nohrd.com
Place of manufacture	Germany (in-house production)

Note: The article number, batch number or serial number is also indicated on the product nameplate and on the packaging and must always be provided in the event of a complaint or product recall.

2. Technical Specifications

Dimensions (H × W × D)	215 cm × 40 cm × 20 cm
Distance from wall	10 cm (installation requires drill holes with a diameter of 10 mm and a depth of at least 70 mm)
Base plate	Ø 44 cm
Total weight	approx. 120 kg
Weight stack	14 × 5 kg rubber-coated weight plates + 1 × 5 kg guide/driver weight
Pulling load	Maximum 12.5 kg (single-sided pull) / maximum 25.0 kg (double-sided pull), depending on the pulley ratio
Pulley ratio	Standard 3:1; optionally convertible to 2:1 or 1:1 by replacing the cable
Materials	Solid wood / real wood veneer or HPL (High Pressure Laminate), metal (steel tubing and fittings), plastic
Scope of delivery	Main unit, pull-up bar including adapter and cable
Packaging units	4 packages



3. Intended Use

The NOHRD SlimBeam is a cable machine designed for functional strength training in private homes, physiotherapy practices and fitness studios. It enables pulling, pushing and rotational exercises, as well as single-arm and two-arm training for the arms, shoulders, back, chest and core.

The equipment is intended exclusively for permanent wall mounting by qualified persons and for private or commercial use by adults and supervised adolescents. Any other use is considered improper use.

4. Safety Instructions and Warnings

- The equipment must only be securely and professionally mounted to a load-bearing wall. Before installation, the suitability of the mounting surface, including its load-bearing capacity and the absence of concealed utility lines, must be checked by qualified personnel.
- Before each use, check all screws, cables and fasteners to ensure that they are securely tightened. Wooden joints may loosen as a result of use and environmental influences such as temperature and humidity and must therefore be retightened regularly.
- Before each exercise, the weight adjustment pin must be fully inserted into the weight stack. An incorrectly positioned pin may strike the housing when the cable is pulled or may cause the weight to be released uncontrollably.
- As a natural material, wood may exhibit variations in colour and grain as well as splintering. This does not constitute a defect; however, caution should be exercised when the wooden body comes into direct contact with the skin.
- Training with high pulling loads (up to 25 kg with a double-sided pull) may result in musculoskeletal injuries if exercises are performed incorrectly. Correct exercise technique in accordance with the operating instructions is recommended.
- Not suitable for children without adult supervision. The pulleys, cables and moving weight stack present a risk of crushing and entrapment.
- The maximum total load (pulling load plus the user's body weight applied to the equipment) must not be exceeded.
- Repairs and the replacement of wear parts (cables, pulleys and handles) must only be carried out using original replacement parts and in accordance with the manufacturer's instructions.

5. Maintenance and Servicing

Detailed assembly and operating instructions are supplied with the product and are also available at www.nohrd.com. Read the instructions in full before using the product for the first time.

- Installation must be carried out exclusively in accordance with the supplied assembly instructions. The drill holes must have a minimum depth of 70 mm and a diameter of 10 mm.
- Regularly carry out a visual inspection of the cables, pulleys and screw connections (at least every three months under intensive use).
- Maintain the metal guide rods of the weight stack using a suitable specialised lubricating oil to prevent corrosion and deposits.
- If any damage is detected (such as frayed cables, loose fittings or cracks in the wood), do not continue using the equipment until it has been professionally repaired.

6. Residual Risks

Despite careful design and manufacturing, the following risks cannot be completely eliminated during use:

- Risk of crushing and pinching in the area of the weight stack and pulleys.
- Risk of injury due to improper exercise performance or overloading of the musculoskeletal system.
- Risk resulting from insufficiently secured wall mounting if the equipment has not been professionally installed.
- Risk of splintering of the wooden body under excessive mechanical stress or if the equipment becomes damaged.

7. Conformity and Applicable Regulations

A separate EU Declaration of Conformity has been issued for the NOHRD SlimBeam. This Product Safety Information supplements the Declaration of Conformity with regard to the requirements of Regulation (EU) 2023/988 on General Product Safety and is intended for consumers and commercial operators.

Applicable standard(s)	DIN EN ISO 20957 (Stationary training equipment), where applicable
Legal basis	Regulation (EU) 2023/988 (GPSR); German Product Safety Act (ProdSG)



8. Traceability and Reporting Safety Issues

Consumers and economic operators are requested to report safety-related incidents (accidents, defects or unexpected risks) immediately using the contact details provided in Section 1. WATERROWER | NOHRD GmbH documents all reports received and, where necessary, initiates corrective measures (information notices, recalls or product withdrawals) in accordance with Articles 9 and 35–39 of the GPSR.

9. Disposal

At the end of its service life, the product must be disposed of in accordance with local regulations. Metal components must be recycled as metal. Wooden components, provided they are untreated or not coated with hazardous substances, may be disposed of through the appropriate waste wood recycling stream. Disposal with household waste is not permitted.

This Product Safety Information does not replace a product-specific risk assessment and should be retained together with the operating instructions and the EU Declaration of Conformity.

